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Dagsorden:  

 

49/2023 Godkendelse af referat fra sidste gang 

Godkendt 

 

50/2023 Nyt fra elevrådet 

Elevrådet deltog ikke denne gang 

 

51/2023 TEMA: Digital balance i skole og SFO 

  

 Inden mødet: 

   

 Onsdag d. 25/10 var hele personalegruppen for skole/SFO samlet og fik et oplæg af 

 SSP-konsulent Aleksander Georgsen omkring den digitale verden set fra børnehøjde.  

   

 Mandag d. 30/10 har næsten hele bestyrelsen meldt sig til ”Tour de bestyrelse”, hvor 

 læge Imran Rashid vil fortælle om hans studier omkring børns øgede skærmtid – og 

 dets konsekvenser.  

Det var et spændende oplæg af Imran Rashid. 

 

 Under mødet: 

  

 Vi får besøg af SSP-konsulent Aleksander Georgsen fra Ung Herning, der tegner et 

 billede af det digitale landskab i børnehøjde og giver bolden op til debat om forældre

 rollen i følgende:  

- Hvordan ruster vi vores børn til at kunne agere/håndtere de sociale medier bedst 

muligt og at kunne begå sig trygt og sikkert på nettet? 

- Hvad er vores holdning til brug af sociale medier på skolen/i SFO?  

- Hvilken rolle skal børnenes mobil spille i skoletiden og i SFO-tiden – er der brug 

for en fælles linje/holdning?  

- Hvilke opgaver er skolens og hvilke er forældrenes, når vi snakker om digital dan-

nelse og gode internetvaner? 

- Skal vi som skole have en klar fælles holdning til skærmforbrug, digital leg og læ-

ring og definere hvad vi forstår ved en sund digital kultur for vores børn? 



Bilag: Forældrehenvendelse til skolebestyrelsen (kommer senere)  

Alexander viste et pp. omkring digital dannelse og de ting omkring skærm og digitale medier, som 

vi skal være opmærksomme på. Spørgsmål blev også stillet: skal skærm forbydes, er det en skoleop-

gave at undervise i digital dannelse m.m.  

Mange holdninger er skrevet ned til brug til skolebestyrelsen, samt til det udvalg der nedsættes på 

tværs af skole/SFO og bestyrelse. (se bilag) 

Efter mødet: 

Nedsættes der et udvalg bestående af repræsentanter fra skolebestyrelsen, SFO og sko-

le, som skal samle trådene og input til ”Højgårdskolens fælles holdning til digital dan-

nelse” 

Skal vi have udarbejdet et princip? 

Skal vi have en handleplan? 

Skal teknologiforståelse / digital dannelse mere på skoleskemaet? 

Hvordan klædes forældre og fagprofessionelle på til opgaven?  

Hvordan indtænker vi børnenes perspektiv? Via elevrådet, eller?  

Osv.  

Interesserede bestyrelsesmedlemmer som ønsker at sidde i udvalget. Morten skriver til bestyrelsen, 

hvor man kan melde tilbage, hvis man er interesseret. 

Til næste bestyrelsesmøde er der et oplæg til drøftelse. 

  

52/2023 Kort nyt: 

  Nyt fra formanden:  

Nyt fra ledelsen: Featuredagene i 2024, Motionsdag i regnvejr,  

 

53/2023 Eventuelt 

 Legepladsprojekt  

  

 

 

Punkter til næste møde: 

 

 

     Mvh. Mette og Morten 

Ref Christine 


